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Felértékelődő munka 
Nem állít önálló listát, hanem az MSZP jelöltjeinek támogatásá-
ra kéri tagjait, szimpatizánsait a Szociáldemokrata Párt - jelen-
tette be a megyei elnök, Bodor László. 

A Szociáldemokrata Párt szegedi 
titkárával, Németh Józseffel, és 
makói elnökével, Simon fánossal 
közösen tartott sajtótájékoztatón 
elhangzott: a párt azt reméli, 
mind a jobb-, mind a baloldal 
mérsékelt kampányt fog folytatni 
és képviselői képesek lesznek ösz-

szefogni. Véleményük szerint a 
csatlakozással felértékelődik a 
munka; a belépésnek persze vesz-
tesei is lesznek, de ha az ország kí-
vül maradna, mindenkiveszítene. 
Szövetségesüket arra próbálják 
ösztönözni, hogy érvényesítse az 
elosztásban a rászorultság elvét. 

Menesztette a fürdőigazgatót a közgyűlés 

Villamosforduló, 
parkosítással 
Rónai Gábort leváltotta, helyet-
te Bánáti Antalt választotta für-
dőigazgatónak a szegedi köz-
gyűlés. A tegnapi rendkívüli 
ülésen elmaradt a napirend 
előtt szokásos szócsata. 

Kis túlzással állítható, tovább tar-
tott a tegnapi, rendkívüli közgyű-
lés napirend előtti része, mint az 
érdemi munka. Miután Botka 
László polgármester indokolta, 
miért tartotta szükségesnek a 
közgyűlés összehívását, Szöllősi 
Béla, a Fidesz-MPSZ frakcióveze-
tő-helyettese közölte felszólalá-
sában, miért sérelmezi azt. Szöl-
lősi szerint megengedhetetlen, 
hogy a polgármester hamarabb 
közölte a médiával a közgyűlés 
összehívásának hírét, mint a 
képviselőkkel. Ráadásul szerinte 
a hétfő délután 4 órai hivatalos 
bejelentés.után már nem állt ren-
delkezésre elég idő a határidőig, 
kedd reggel 9 óráig, hogy az ellen-
zék írásban benyújthassa kérdé-
seit. Az interpellációkat a köz-
gyűlés előtt öt nappal kell benyúj-
tani, ehhez sem volt elegendő az 
idő. „A polgármester szemezget a 
közgyűlési szmsz-ből, és úgy ér-
telmezi azt, ahogyan neki kedve-
ző" - fogalmazott Szöllősi. 

Botka László kijelentette: min-
denben a szervezeti és működési 
szabályzat szerint járt el. Emlé-
keztetett: az szmsz ezen rendel-
kezéseit az előző ciklusban fo-
gadtákel. 

Szabó László (MDF) ugyancsak 
a napirend előtt kérte: módosít-
sák a szerinte balesetveszélyes 
kerékpáros közlekedési rendet a 

Belvárosi hídon. Botka elmond-
ta: nyitott kapukat dönget, hi-
szen éppen tegnap, gyorspostával 
érkezett a Közlekedéstudományi 
Intézetből az új koncepció, mely 
a biciklisek számára biztonságo-
sabbá teszi a közlekedési rendet. 
Az új szabályokat 3 héten belül 
bevezetik. 

A testület elfogadta Hűvös 
László (Fidesz-MPSZ) indítvá-
nyát az új helyi beszerzési rende-
lettel kapcsolatban, amely sze-
rint a közbeszerzési terv ne csak 
a bizottságok, hanem a közgyű-
lés elé is kerüljön. 

A képviselők szavaztak a 4-es 
villamos végállomásán építendő 
hurokforduló építéséről, amely 
az eddig tervezett 20 millió he-
lyett 25 millióba kerül. Kónya 
Gábor (MSZP) indítványozta, 
hogy a József Attila sugárút vé-
gén állítsák helyre azt a zöldterü-
letet, amelyen a villamosforduló 
épül. Erre Nagy Sándor (SZDSZ) 
városfejlesztési alpolgármester 
ígéretet tett. 

A közgyűlés zárt ülésen, 28 
igen szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett, ellenszavazat nélkül 
döntött Rónai Gábor, a Szegedi 
Fürdők Kft. igazgatója munkavi-
szonyának rendkívüli felmon-
dással történő megszüntetéséről. 
Hat képviselő nem vett részt a 
szavazásban. Kinevezték az új 
fürdőigazgatót Bánáti Antal sze-
mélyében.'Ot a Városi Sportigaz-
gatóság élén egyelőre eddigi he-
lyettese, Szovics Zoltán váltja 
megbízással, a posztra hamaro-
san pályázatot írnak ki. 

K.B. 

Tíz beteget kezeltek a szegedi kórház fertőző részlegén 

Szalmonellás rakott tészta 
A szegedi Jumbó gyorsétterem tucatnyi 
vendége került kórházba szalmonellafer-
tőzés miatt az ízletes rakott tészta, illetve 
karfiol elfogyasztása után. Az ANTSZ fer-
tőtlenítést rendelt el, a tulajdonos pedig 
előrehozta az üzlet felújítását, úgyhogy az 
étterem most zárva van. A kórházban teg-
nap még két beteg várta, hogy hazaen-
gedjék. 

Kinevezése, a tegnapi városi közgyűlés után a 
Szegedi Fürdők új igazgatója, Bánáti Antal a 
kórház fertőző osztályára indult kezelésre. A 
korábban sport-, most már fürdőigazgató a 
Mikszáth Kálmán utcai Jumbó étteremben 
evett rakott tésztától kapott a múlt héten 
szalmonellafertőzést. 

- Hat kilót adtam le öt nap alatt - mondta a 
városháza előtt Bánáti, miközben innen is, 
onnan is gratuláló emberek integettek felé. 

Hódi Katalin a bátyjának akart vinni para-
dicsomos húsgombócot, de meglátta, és 
megkívánta a rakott karfiolt. Pórul járt, 
ugyanis még tegnap is a kórházban feküdt. 
Azt mondta, a karfiol nagyon finom volt, de 
azért most már szeretné, ha kiengednék. 

Tíz beteget kezeltek a szegedi kórház fertő-
ző részlegén. Tekulics Györgyi főorvos arról 
tájékoztatott, hogy a betegek többsége már 
hazamehetett, még ketten maradtak az osz-
tályon, ők is hamarosan távozhatnak. 

- Csak nagytakarítást, fertőtlenítést ren-
deltünk el az étteremben - cáfolta Hunyady 
Ildikó városi tiszti főorvos azokat a híresz-
teléseket, hogy a Jumbót bezárták volna. A 
gyorsétkező ellenőrzésekor nem találtak 
különösebb higiéniai problémát, ezért a 
Jumbó tovább működhet. Az Állami Nép-
egészségügyi és Tisztiorvosi Szolgálat váro-
si intézetvezetője arról tájékoztatott, hogy 
a Jumbó étterem néhány vendégének szék-
letében kitenyészett a szalmonellabaktéri-
um. A főorvos asszony szerint a tojásból, 
darált húsból készülő rakott tésztás ételek 
magukban hordozzák azt a veszélyt, hogy 
egy technológiai hiba nyomán elszaporodik 
az ételben a baktérium. Ilyen jellegű fertő-
zés azonban nem fordul elő gyakran a ven-

F E R T Ő Z Ő BAKTÉRIUMOK 
HH Szalmonellafertözés Szegeden évente néhány al-

kalommal fordul elő - tudtuk meg az ÁNTSZ vá-

rosi intézetében. A szalmonellózis fertőző beteg-

ség, heveny vérfertőzés, illetve félheveny vagy 

idült gyomor- és bélgyulladás képében zajlik le. 

Emberbe a baktériumok szájon át kerülhetnek 

fertőzött élelmiszerrel vagy szennyezett kéz köz-

vetítésével. A baktériumok nyers vagy félnyers, 

laza halmazállapotú ételekben elszaporodhat-

nak, és testükből mérgező anyag szabadul fel, 

ami ételmérgezést vált ki. 

E l l e n ő r z é s k o r n e m t a l á l t a k h i g i é n i a i p r o b l é m á t a J u m b ó b a n Fotó: Miskolczi Róbert 

déglátásban, inkább magánháztartásokban 
fogyasztott ételek okoznak szalmonellafer-
tőzést - tette hozzá. A tulajdonos maga 
döntött úgy, hogy fölújítást végez, ezért be-
zárja az éttermet - tájékoztatott a tisztifő-
orvos. 

Fekete Zsolt, a Jumbó vezetője hangsúlyoz-
ta: a dolgozóktól is vettek mintát az ANTSZ 

munkatársai, a nyersanyagokat is vizsgálták, 
de szabálytalanságot nem találtak. Az étte-
rem most egy, már korábban tervezett felújí-
tás miatt van zárva. Teljesen új berendezé-
sekkel szerelik föl az üzletet, és remélik, hogy 
mint az elmúlt 13 évben, a jövőben sem for-
dul elő hasonló eset. 

MOLNÁR B. IMRE 

ÚJ LEGÉNYSÉGI 
ÉPÜLET 
Vadonatúj, négyszáz szemé-

lyes legénységi épületet avat-

tak szerdán a vásárhelyi lak-

tanyában. Az 1,2 milliárd fo-

rintba kerülő, a kor követelmé-

nyeinek mindenben megfelelő 

épületet Hajdú Gábor ezredes, 

laktanyaparancsnok és Forgó 
József dandártábornok, a Ma-

gyar Honvédség szárazföldi 

parancsnokának első helyet-

tese adta át. A II. gépesített 

lövészdandár katonái ma kez-

dik meg a beköltözést. 

Kiugrott az ablakon 
egy 92 éves asszony 
Kiugrott hatodik emeleti laká-
suk ablakán egy 92 éves néni 
Szegeden a Lugas utcában teg-
nap délután. Az idős asszony 
szörnyethalt. A tragédia után 
egy órával már csak a vértócsa 
emlékeztetett a tragédiára a ház 
bejárata előtt. A közeli ház lakói 
elmondták, csak egy hatalmas 
puffanást hallottak, először fel 
sem fogták, mi történt. Miután 
a holttestet elszállították Gál 
József egy vödör vízzel locsolta 
fel a vért, az anyósa volt az áldo-
zat. 

Gál József elmondta, az asz-
szony délután még az unokáival 
játszott a közeli játszótéren. 
„Több mint egy éve Orosházáról 
hoztuk Szegedre, hogy ne legyen 
egyedül. Azt mondta, hogy ki-
megy a mellékhelyiségbe, majd 
iszik. A konyhába ment, onnan 
ugrott ki az ablakon. A feleségem 
nem is hitte el, hogy ezt tette az 
édesanyja. Még most is remeg" -
mesélte a férfi. Megtudtuk, bár 
az idős néninek jó étvágya volt, 
szellemileg már nem volt telje-
sen friss. 

Mérgező a lopott táska 
A szegedi Rókusi körúti tízemele-
tes házban hétfőn éppen rovarir-
tást végeztek, a szakember a sze-
méttárolóban kezdte a munkát. 
Táskáját pár méterrel odébb, a 
szeméttároló ajtajában hagyta, 
ám pár perc múlva munkaeszkö-
zét nem találta a helyén. Valószí-
nűsíti, hogy a tettes nem tudta, 
mi van a táskában. A két darab 
egyliteres kiszerelésű, valamint 
két-két darab, 30 milliliteres, tu-
busos kiszerelésű vegyi anyagnak 
kelt lába, mindkét anyag veszé-
lyes méregnek minősül - hívja föl 
a figyelmet a megyei rendőr-főka-
pitányság közleménye. 

Kártevőirtással foglalkozó szak-
embert kérdeztünk arról, milyen 

élettani hatása lehet az eltűnt sze-
reknek. Berta Péter, a Fedora Plus 
Kft. képviseletében elmondta: 
sokféle szert használnak, így az 
elveszett vegyi anyagok pontos is-
merete nélkül nehéz volna meg-
mondani, mi is történhet, ha ille-
téktelen kezekbe kerül. Az azon-
ban bizonyos, hogy a szintetikus, 
és a természetes vegyszer egy-
aránt súlyos mérgezéses tünete-
ket válthat ki belélegezve, vagy ha 
szembe, szájba, esetleg a bőrre ke-
rül. 

A rendőrség kéri, hogy aki is-
meretlen eredetű és kiszerelésű 
szert talál, óvatosan kezelje azt, 
és haladéktalanul hívja a 107-es 
vagy 112-es telefonszámot. M a s í r o z n a k a k a t o n á k - m ö g ö t t ü k az ú j l egénység i é p ü l e t Fotó: Tésik Attila 

Bíznak az iraki magyar misszió felkészültségében 

Tapasztalat és katonaszerencse 
Bármily furcsának is tűnik, nem féltik az 
iraki magyar misszió tagjait a vásárhelyi 
katonák. Bíznak a felkészültségükben, sze-
rencséjükben, s eddigi tapasztalataikban. 

Az iraki helyzetről és a misszióról csak a 
Honvédelmi Minisztérium engedélyével 
mondhatnak bármit is a katonák. így hivata-
losan semmit sem tudhattunk meg tegnap 
arról, vajon féltik-e kinnmaradt társaikat a 
vásárhelyi egyenruhások, s vállalnák-e, hogy 
a helyükbe lépnek. 

Hajdú Gábor ezredes, laktanyaparancsnok 
az új legénységi épület avatóünnepségén azt 
mondta lapunknak, hogy erről egyetlen kato-
nát van lehetőségünk megkérdezni, Forgó Jó-
zsef dandártábornokot. A tábornok annyit 
mondott: arról, hogy kiújultak Irak egyes ré-
szein a harcok és több gránátot kilőttek a ma-

gyaroknak is helyt adó al-hillai táborra, ő is 
csak a tévéből értesült. Hozzátette: bízik 
azonban a magyar katonák felkészültségé-
ben. 

Az általunk a városban megkérdezett kato-
nák többsége sem akart semmit sem monda-
ni. Ketten azonban név nélkül megosztották 
velünk véleményüket. 

- Nyilván nincs olyan ember az országban, 
aki ne féltené a magyar katonákat - árulta el 
egyikük. - Azt azonban minden jelentkező 
tudta előre, hogy nem sétakocsikázni megy 
Irakba, hanem előfordulhat, hogy akár élet-
veszélybe is kerül. 

Erre - emlékeztetett - kétszer is sor ke-
rült. Egyszer, amikor fegyveres civilek meg-
támadták a magyar szállítókonvojt, másod-
szor, amikor bombával megrakott teherau-
tóval hajtottak neki a terroristák a tábor ke-

rítésének. Mint mondta, még nem gondol-
kozott azon, vajon vállalná-e a misszióban 
való részvételt. 

- Úgy vélem, más a helyzet Irakban, mint 
Koszovóban - vont mérleget a másik katona. 
- Mindkettő kemény hely, ám egyikre sem 
harcoló alakulatot küldtünk. Az iraki veszé-
lyesebb, hiszen háborús övezet, s ezt azok is 
tudták, akik vállalták, hogy kimennek. Igaz, 
nemrégiben Koszovóban is voltak zavargá-
sok. Szerintem abban a döntésben, hogy ki 
akar részt venni valamelyik misszióban, 
nagy szerepet játszik a külszolgálati díj, mely 
az ázsiai országban 2-3 ezer euró. Ez bizony 
komoly pénz mindenkinek. Bízom abban, 
hogy a felkészültségük és a szerencséjük 
mindkét helyen megóvja honfitársainkat a 
bajtól. 

B. K. A. 


